
FREDERIKSSUND KOMMUNE 
Sekretariatet

D A G S O R D E N

for

FREDERIKSSUND BYRÅDS MØDE den 12. september 1995 kl. 19.00 i byrådssalen.

96. 1. behandling af kommunens budget for 1996 
og overslagsårene 1997-99.

97. Plan- og miljøudvalget fremsender sag ved
rørende detailhandelsstrukturen i Frederiks
sund.
Udvalget har hørt Handelsstandsforeningen og 
Erhvervsrådet om deres indstilling til, at der 
sikres mulighed for placering af et varehus på 
omkring 5.000 m2 i Frederikssund bymidte 
samt at bestemmelsen om den maksimale 
butiksstørrelse på 400 m2 i bymidten fast
holdes med den tilføjelse, at byrådet i særlige 
tilfælde kan dispensere fra bestemmelsen. 
Handelsstandsforeningen har tilbagemeldt, at 
det på en ekstraordinær generalforsamling den 
15. august 1995 blev vedtaget, at foreningen 
indstiller til Frederikssund kommune, at der 
etableres et varehus som foreslået. 
Bestemmelsen om de 400 m2 omtales ikke. 
Erhvervsrådet har ikke meldt tilbage på fore
spørgslen.
Miljø- og Energiministeren har nedsat et 
udvalg, der skal overveje, hvorvidt den gæl
dende planlovgivning er egnet til at styre ud
viklingen i forbindelse med større butikker og 
butikscentre, eller om der er behov for en 
styrket indsats på planområdet. Ministeren 
henstiller til amter og kommuner, at der ikke 
godkendes forslag til lokalplaner for detail
handelsbutikker som har regional betydning, 
indtil resultatet af det nedsatte udvalgs ar
bejde foreligger, senest den 1. april 1995.
Det kan ikke med sikkerhed oplyses, om et 
varehus vil være omfattet af denne henstil
ling, men Frederikssund i regionplanen er ud
peget som regionalt detailhandelscenter, 
hvorfor udbygning med endnu et varehus vil 
være i overensstemmelse med regionplanen. 
Frederiksborg Amt har oplyst, at Frederiks
sund er det eneste af de tre regionale detail
handelscentre, hvor der er rummelighed til et 
varehus.

- fortsættes
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- 97 fortsat

98.

99.

Plan- og miljøudvalget indstiller:
Pkt. 1 '
at der arbejdes videre i den overordnede plan
lægning med at sikre, at der gives plads til 
endnu et varehus i Frederikssund.
Pkt. 2
at bestemmelsen om den maksimale 
butiksstørrelse på 400 m2 i bymidten fasthol
des, med den tilføjelse, at byrådet i særlige 
tilfælde kan dispensere fra bestemmelsen, hvis 
det kan ske inden for de eksisterende bygnings
mæssige rammer, eller hvis en dispensation 
ikke medfører en arkitektonisk eller bymæssig 
forringelse.
Bente Nielsen kunne ikke tiltræde indstillingen 
til Pkt. 1, og Lis Olsen undlod at stemme om 
Pkt. 1. Begge kunne tiltræde indstillingen til 
Pkt. 2.

Byrådsmedlem Jytte Holm-Pedersen har under 
henvisning til § 3 stk. 1 i byrådets forretnings
orden anmodet om behandling af følgende for
slag:
"Der gives ikke tilladelse til udskænkning af øl 
m.v. til klubfester, idet de unge er under 18 år.
I Danmark må der ikke udskænkes og sælges 
øl til personer under 18 år, derfor kan vi ikke 
som offentlig myndighed være med til at give 
tilladelse til en forsøgsordning af denne karak
ter." '

Det sociale udvalg fremsender forslag til 
sundhedspolitisk redegørelse og handlingsplan. 
Redegørelsen og handlingsplanen 
imødekommer et lovkrav om en sundheds
politisk redegørelse og beskriver en viden om 
borgernes sundhedstilstand samt det forebyg
gende arbejde, der udføres. Tilsvarende er 
samarbejdet med Frederiksborg Amt 
beskrevet.

- fortsættes
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Redegørelsen og handlingsplanen er også et 
principoplæg for en kommunal sundhedspoli
tik, hvor der fokuseres på de forhold, som er 
vigtige at arbejde videre med i fremtiden. Den 
beskriver et nødvendigt samspil mellem 
kommunen, der fastlægger rammerne, og 
borgerne, for hvem "det sunde valg" skal være 
"det lette valg".
Redegørelsen og handlingsplanen er sammen
fattende et oplæg om, at et bevidst og syn
ligt arbejde med sundhed i bredeste forstand 
nytter og har effekt.
Det sociale udvalg anbefaler således rede
gørelsen og handlingsplanen til byrådets god
kendelse som et grundlag for kommunens 
fremtidige sundhedsarbejde. Udvalget ønsker 
at præcisere, at der med godkendelsen er tale 
om en hensigtserklæring, som ikke forpligter til 
særlige tiltag med økonomiske konsekvenser til 
følge.
Særlige tiltag, der eventuelt har et økonomisk 
indhold, som ikke indgår i budgettets forudsæt
ninger, vil derfor blive behandlet særskilt.

100. Teknisk udvalg indstiller, at Baunehøjen og 
Elverhøjen optages som offentlige veje, når de 
er anlagt og godkendt af teknisk forvaltning.

101. Teknisk udvalg fremsender anmodning fra 
Den private Realskole om overtagelse af den 
nordligste ende af den offentlige vej Tvær
stræde.
Realskolen er grundejer på begge sider af vej
stykket.
Udvalget indstiller, at ca. 20 m af Tværstræde 
nedlægges som offentlig vej og overdrages til 
Realskolen, der skal afholde alle udgifter ved 
overdragelsen. De eksisterende ledningsanlæg 
sikres ved deklaration.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.
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102. Teknisk udvalg fremsender til underretning for 
byrådet tidsplan for ændringer i renovations
ordningen. De væsentligste datoer i planen er, 
at
1.
Ny dagrenovationsordning for bio- og rest
affald, sættes iværk ca. 1. juni 1996. 
Begrundelse:
I affaldsplanen er der forudsat start den 1. ja
nuar 1996. På grund af den nødvendige afkla
ring vil for endelig stillingtagen vil det ikke 
være muligt at starte så tidligt. Forvaltningen 
har i længere tid opereret med 1. juni som 
startdato, idet det har været nødven
digt med en fast dato både i forhold til EU-ud- 
buddet og til de renovatører, der kører i dag - 
og skal fortsætte til den nye kontrakt træder i 
kraft.
2 .

Nedlæggelse af storskraldordningen og 
etablering af nye indsamlingsordninger for 
papir og pap, storskrald og haveaffald, samt 
ændring af organisationen på Ørnesten,
sættes iværk ca. 1. november 1995.

Ovennævnte ordninger hører uløseligt sam
men, og ved start ca. 1. november kan der 
drages fordel af driftsbesparelser på 1995 bud
gettet og det forhold, at indsamling af have
affald ikke finder sted om vinteren.

103. Kultur- og fritidsudvalget fremsender ved
tægter for Team Hornsherred/Frederikssund. 
Udvalget anbefaler vedtægterne godkendt 
samt at Ove Scheel indgår som medlem af be
styrelsen i turistforeningen og 
Team/Hornsherred/ Frederikssund.

104. Teknisk udvalg fremsender forslag om for
højelse af vandforsyningstaksterne med 2,5% 
fra 1. september 1995.
De enkelte takster fremgår af det med sagen 
fremsendte takstblad. Det fremgår heraf bl.a. at 
forbrugerprisen foreslås fastsat til 10,70 kr. pr. 
m3. Den nuværende takst er på 9,28 kr. pr. m3. 
Afstigningen på 1,58 kr. pr. m3 andrager 1 kr. 
grønne afgifter + moms.

105. Økonomiudvalget fremsender havnens regn
skab for 1994, der tidligere er godkendt af 
havneudvalget.
Regnskabet udviser et driftsoverskud før af
skrivning på 40.466,49 kr. og efter afskrivning 
et underskud på 124.940,51 kr.
Havneudvalget har på sit møde den 2. marts 
1995 godkendt regnskabet og oversendt det til 
revisionen. Revisionsberetningen afventes og 
vil senere blive behandlet særskilt.
Regnskabet indstilles godkendt.
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106. Teknisk udvalg indstiller, at der til etablering 
af et kalkstabiliseringsanlæg på renseanlægget 
i 1995 gives anlægsbevilling på 1,5 mili. kr., 
finansieret af kassebeholdningen. De i investe
ringsoversigten i 1996 og 1997 afsatte beløb på 
1,5 miil. kr. udgår.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.

107. Teknisk udvalg ansøger om anlægsbevilling 
på 450.000 kr. til lavspændingsforsyning af 
Skyllebakke havn samt ændring af transfor
merstation, finansieret over konto 
01.22.02.3.003, transformerstation, hvor der er 
afsat 450.000 kr.
Økonomiudvalget indstiller det ansøgte bevil
get.

108. Teknisk udvalg fremsender sag vedrørende 
fjernvarmeforsyning af KTH Byggecenter A/S. 
Selskabet har i skrivelse af 11. juli 1995 anmo
det om opretholdelse af den tidligere meddelte 
dispensation fra tilslutningspligt. 
Udvalgsmedlemmerne Mogens Andersen og 
Kurt Jensen indstiller:
at KTH tilbydes at blive tilsluttet fjernvarme
forsyningen på samme betingelse som en blok
varmecentral med en 5-årig indslusningspris, 
jfr. Gas- og Varmeprisudvalgets anvisning, 
at tilslutningen sker ved normal tilslutning til 
fjernvarmeværkets fremløbsside, jfr. alternativ 
A,
at fastafgift efter indslusningsperiodens udløb 
alene beregnes for de 4.000 m2, som opvarmes 
normalt.
Sv. Åge Petersen har taget forbehold, og Jytte 
Holm-Pedersen indstiller, at KTH udtages af 
fjernvarmeforsyningsområdet.
Birgit Madsen var fraværende. 
Økonomiudvalgets indstilling vil foreligge på 
mødet.

109. Teknisk udvalg fremsender ansøgning om 
anlægsbevilling på 1.210.000 kr. til etablering 
af fjernvarmeforsyning til KTH Byggemarked, 
finansieret således:
Konto 01.22.03.3.088 
(Nye stikledninger)
Tilslutningsafgift fra KTH 
Negativ tillægsbevilling på 
varmeforsyningens drifts
budget

Der søges tilskud fra Energistyrelsen til arbej
dets udførelse. - Tilskuddet forventes at blive 
minimum 25% af anlægsudgiften, ca. 300.000 
kr.
Udvalgsmedlemmerne Mogens Andersen og 
Kurt Jensen indstiller beløbet bevilget, Sv. Åge 
Petersen har taget forbehold, og Jytte Holm- 
Pedersen kan ikke tiltræde indstillingen.
Birgit Madsen var fraværende. Øk.udvalgets 
indstilling vil foreligge på mødet.

970.000,00 kr. 
229.800,00 kr.

10.200,00 kr. 
1.210.000.00 kr.
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110. Teknisk udvalg fremsender sag vedrørende 
tømningsordning for bundfældningstanke med 
indstilling om, at regulativet og takstbladet, 
omfattende nedennævnte takster

Årlige ydelser
Bidrag kr./år
Behandlingsbidrag 150
Tømningstillæg (overslag) 500

Administrationsbidrag 100
Samlet bidrag 750
Tømningsordning for bund
fældningstanke med
halveret tømningshyppighed 425

Ekstraydelser
Ekstratømning af bund-' 
fældningstankene 685 kr./stk.
Kørsel med uforrettet
sag 350 kr./stk.
Lokalisering af
dæksler 210 kr./time
Åbning af tanke med
fortunge dæksler 100 kr.stk.
For lang afstand til
tanken 5 kr./lbm.
Hævning af dæksler 600 kr.stk.
Ekstra afgift for 
tanke der overstiger
22001 450 kr./m3

godkendes, - idet udvalget efter sagens 
fornyede behandling anbefaler, at taksten ved
rørende tømningsbidrag først fastsættes efter 
afholdt licitation.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.

111. Frederikssund Turistforening anmoder i skri
velse af 29. august 1995 kommunen om at 
overtage turistforeningens økonomiske forplig
telser i Frederikssund Campingplads. 
Begundelsen for anmodningen er et ultimativt 
krav fra campingpladsens bestyrerpar om for
bedringer for 200.000 kr. og en reduktion i den 
årlige forpagtningsafgift på 100.000 kr.
Det er bestyrelsens opfattelse, at de ønskede 
investeringer ikke vil give en tilfredsstillende 
økonomi.
Ifølge den medsendte oversigt er der pr. 31/12 
1995 en gældsforpligtelse for turistforeningen 
på 1.105.095,34 kr.
Bestyrerparrets forpagtningskontrakt betragtes 
som opsagt pr. 31. december 1995. 
Økonomiudvalget indstiller, at lejekontrakten 
med turistforeningen opsiges, at Camping
pladsen lukkes pr. 31. december 1995 samt 
at gældsforpligtelsen opgjort til 1.105.095,34 kr. 
pr. 31. december 1995 overtages af 
kommunen.
Grethe Olsen tog forbehold.
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112. Plan- og miljøudvalget fremsender sag vedr. 
færdiggørelse af Tippen.
Udvalget indstiller,
at Tippen færdiggøres i overensstemmelse 
med projekt af 7. marts 1995, der omfatter en 
begrænset regulering af Tippen, 
at det tages til efterretning, at havnens mobil
kran ifølge oplysninger af 13. juli 1995 fra in
geniørfirmaet Hostrup-Schultz og Sørensen 
kan anvendes i forbindelse med anlæg af 
Tippens skråningsanlæg i et omfang af ca. 800 
timer over en anlægsperiode på ca. 6 måneder.

For så vidt angår tandstumpen anbefaler ud
valget - med undtagelse af Morten Andersen og 
Ove Scheel - at den ikke fjernes. 
Havneudvalget har udtalt vedr. valg af mole
løsning, at man anbefaler projekteringen af 
Tippens færdiggørelse ud fra den 
forudsætning, at vestmolen færdiggøres, uden 
at der etableres et molehoved fra Sydkajen. 
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget, der 
ikke har taget stilling til den resterende tand
stumps fremtid.

113. Frederiksborg amts sundhedsudvalg har med 
skrivelse af 15. august 1995 fremsendt 
"Budgetanalyse 96 - et oplæg til udvikling af 
Frederiksborg Amts Sundhedsvæsen" til hø
ring.
Det sociale udvalg har behandlet sagen på sit 
møde den 5. september 1995 og fremsender 
forslag til byrådets høringssvar.
Forslaget vedlægges til byrådsmedlemmerne.
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Lukket møde.

Økonomiudvalget indstiller, at der til finan
siering af kraftvarmeværk og ældrecenter op
tages følgende lån:

Kraftvarmeværk

Ældrecenter Tolleruphøi

Lundebierqqård
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